



UJLEP Cohort Three- Eligibility التأهيل لبرنامج UJLEP

Competition for UJLEP is merit-based and open to emerging civil society and community leaders who meet all of the following criteria:

- Age 21-35;
- Citizen of Jordan;
- Completed their bachelor's degree by June 2024
- Currently living and studying/working in Jordan at the time of application;
- **Has a minimum of one-year** of professional experience including internships, volunteer work, or initiatives in one of the eight UJLEP disciplines: Business and entrepreneurship; civil society; community engagement; women's empowerment; diversity, equity, inclusion, accessibility (DEIA); civic participation; public health; and environment and climate change) at the time of application;
- Able to begin the program in June 2024, and travel to the United States September/October 2024;
- Eligible to receive a U.S. J-1 Visa;
- Commitment to returning to Jordan after completion of the program and implementing a community-based project;
- **To complete the exchange in English:** Proficient in spoken and written English. Finalists should be able to fulfill most communication goals, even on unfamiliar topics. They should understand the main ideas of both concrete and abstract writing and should be able to interact with proficient speakers fairly easily.
- **To complete the exchange in Arabic:** Must have at least basic conversational skills in English.

يعتمد التقديم على برنامج UJLEP على الجدارة وهي فرصة للقادة في المجتمع المدني والقيادات المجتمعية الذين يستوفون جميع المعايير التالية:

- العمر بين 21 و35 سنة؛
- مواطن أردني
- إكمال درجة البكالوريوس بحلول حزيران 2024؛
- الإقامة والدراسة/العمل حاليًا في الأردن في وقت التقديم؛
- لديه خبرة مهنية لا تقل عن سنة تشمل التدريب العملي، أو العمل التطوعي، أو المبادرات في إحدى تخصصات برنامج UJLEP الثمانية: الأعمال والريادة؛ المجتمع المدني؛ المشاركة المجتمعية؛ تمكين المرأة؛ التنوع والشمولية؛ المشاركة المدنية؛ الصحة العامة؛ والبيئة وتغير المناخ) في وقت التقديم؛
- القدرة على بدء البرنامج في حزيران 2024، والسفر إلى الولايات المتحدة في أيلول/تشرين الأول 2024؛
- مؤهل للحصول على تأشيرة J-1 الأمريكية؛
- التزام بالعودة إلى الأردن بعد انتهاء البرنامج وتنفيذ مشروع مجتمعي؛
- إكمال التبادل باللغة الإنجليزية: إجادة اللغة الإنجليزية في الكلام والكتابة. يجب أن يكون المتأهلون النهائيون قادرين على تحقيق معظم التواصلات، حتى في المواضيع غير المألوفة. يجب أن يفهموا الأفكار الرئيسية في الكتابة ويكونوا قادرين على التفاعل مع المتحدثين بسهولة نسبية.
- إكمال التبادل باللغة العربية: يجب أن يكون لديه مهارات تحدث أساسية على الأقل في اللغة الإنجليزية.



Individuals in the following circumstances are NOT eligible for UJLEP:

- You are not eligible to apply if you are not between the ages of 21 and 35 on September 1, 2024.
- U.S. citizens and/or permanent residents of the United States;
- Individuals who have participated in an exchange visitor program sponsored or funded by the U.S. government (e.g., U.S. Department of State Public Affairs Section of U.S. embassies, or other U.S. government agencies);
- Individuals who are locally employed by the U.S. Government and their immediate family members at the time of application;
- Individuals residing or working outside Jordan at the time of application; and
- Individuals who have applied for U.S. permanent residency in the past three years.

الأفراد في الحالات التالية غير مؤهلون لبرنامج UJLEP:

- لا يمكنك التقديم إذا لم تكن في الفترة العمرية بين 21 و 35 سنة في 1 سبتمبر 2024.
- المواطنين الأمريكيين و/أو المقيمين الدائمين في الولايات المتحدة؛
- الأفراد الذين شاركوا في أي برنامج تبادل يرعاه أو يموله الحكومة الأمريكية (على سبيل المثال، قسم الشؤون العامة في وزارة الخارجية الأمريكية في السفارات الأمريكية، أو وكالات حكومة الولايات المتحدة الأخرى)؛
- الأفراد الذين يعملون محليًا لصالح الحكومة الأمريكية وأفراد عائلاتهم المباشرة في وقت التقديم؛
- الأفراد الذين يقيمون أو يعملون خارج الأردن في وقت التقديم
- الأفراد الذين قد قدموا طلبات للحصول على إقامة دائمة في الولايات المتحدة خلال السنوات الثلاث الماضية.